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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 4. ----- «—
januar 2017

Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

1 Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt.

2 Meddelelser 

Beslutning

Orientering om opslag af direktørstilling på Willumsen. 

Forårsprogram fra biblioteket blev omdelt.

Kulturrådets oa Frederikssund Idrætsråds repræsentanter til følgegruppen
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2 for Kultur- oa Havnebadet 

Sagsfremstilling

Byrådet godkendte den 23. november 2016 en proces- og organisationsplan for 

Kultur- og Havnebadet på baggrund afen indstilling fra Fritidsudvalget.

Projektet er fremover organiseret med en politisk styregruppe repræsenteret af 

Fritidsudvalget, en administrativ styregruppe samt en administrativ 

koordineringsgruppe. Det er suppleret med en følgegruppe bestående af 

repræsentanter fra FN I, en repræsentant fra Frederikssund Idrætsråd samt en 

repræsentant for Kulturrådet i Frederikssund.

På A.P. Møller fondens foranledning er desuden etableret en følgegruppe til 

fonden bestående af repræsentanter fra FN I (bevillingsmodtager), Frederikssund 

Kommune samt A.P. Møller fonden.

Repræsentanterne til følgegruppen er nu udpeget:

• Kenneth Jensen indtræder i følgegruppen for Kulturrådet

• Lis Lunn indtræder i følgegruppen for Frederikssund Idrætsråd

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning
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Taget til efterretning.

4 Frederikssund Teaterfestival 2016

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Aprilfestivalen i 2015 inspirerede til, at Frederikssund Kommune skulle have sin 

egen teaterfestival. Den første teaterfestival foregik i november 2015 i en lille 

version. I år har vi gentaget festivalen med et lidt større program. 

Teaterfestivalen har fået navnet Frederikssund Teaterfestival og løb i år over 9 

dage fra lørdag den 26. november til søndag den 4. december.

Formålet med at samle forestillingerne i en festival er at vise, hvor mange gode 

teatertilbud, der findes lokalt. Håbet er, at festivalen kan være med til at styrke 

lysten til at opleve scenekunst live - hvad enten det er professionelle eller 

amatører.

Årets teaterfestival indbød et bredt publikum til i alt 12 forskellige tilbud: 

Forestillinger, foredrag, udstilling, workshops. Størstedelen af tilbuddene var 

målrettet børn og børnefamilier, men det voksne publikum blev også tilgodeset. 

Festivalen præsenterede sammenlagt 43 opførelser af teaterforestillinger og 

-aktiviteter. Enkelte aktiviteter blev aflyst p.g.a. manglende tilslutning, men alt i 

alt blev det en fin uge, hvor mange - fortrinsvis lokale - borgere fik glæde af de 

mange teatertilbud.

2750 tilskuer så teaterforestillinger under festivalen - heraf 1215 børn og unge i 

dagtilbud og på skoler. Derudover tilbød fritidsklubberne på vikingerollespil, 

teaterworkshops m.m. til de børn og unge, som går i klub.
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Der blev iværksat PR-indsats, der har hjulpet til at skabe opmærksomhed omkring 

festivalen. Det har givet en tilfredsstillende omtale især i de lokale medier - se 

bilag.

Desuden blev der trykt en festivalplakat, som har hængt rundt i hele kommunen.

Festivalen er blevet til i et samarbejde mellem Kultur og Fritid og en række lokale 

aktører: Frederikssund Børneteaterforening, Slangerupscenen, Jægerspris Amatør 

Scene, Frederikssund Teaterforening, Teatertasken, Frederikssund Vikingespil, 

Frederikssund Bibliotekerne, Danske Seniorer og Thinghøj Boghandel samt 

kommunens dagtilbud, skoler og klubber.

De deltagende foreninger og aktører har udtrykt glæde og tilfredshed med 

samarbejde i den efterfølgende evaluering. Foreningerne oplever, at det er 

givende at samarbejde, og flere udtrykker tilfredshed med kommunens initiativ.

Økonomisk har det været muligt at skabe en festival af en vis volumen, fordi alle 

de medvirkende aktører selv har finansieret deres egne bidrag. UBK har 

finansieret io  forestillinger på skolerne, en samlet udgift på 52.000 ler. Dagtilbud 

har i alt betalt 18.000 ler. for 5 forestillinger for kommunens femårige. Beløbene er 

nettoudgift efter statsrefusion.

Fritidsudvalget har bevilget en ramme på 20.000 ler. til teaterfestivalen. Disse 

midler er bl.a. gået til layout og tryk af plakat samt teaterrelaterede aktiviteter.

Fremadrettet skal det undersøges, om festivalen kan flyttes til et andet tidspunkt 

næste år. Flere har udtrykt ønske om, at det bliver tidligt på efteråret, så der kan 

laves aktiviteter udenfor og det ikke konkurrerer med julens mange aktiviteter.



Side 5

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, da der ikke er bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

• Presseomtale Frederikssund Teaterfestival 2016 

S Folkeoplysningsudvalgets årsberetning 2016

Lovgrundlag

Styrelsesvedtægt for Frederikssund Kommunes Folkeoplysningsudvalg

Sagsfremstilling

I henhold til jr 13 i styrelsesvedtægt for Frederikssund Kommunes 

Folkeoplysningsudvalg aflægger Folkeoplysningsudvalget hvert år en beretning 

for udvalgets virksomhed over for Byrådet.

Folkeoplysningsudvalget har drøftet og godkendt årsberetningen. Denne er 

vedlagt som bilag.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.
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Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

• Folkeoplysningsudvalgets a°rsberetnina 2016 

6 Idrætsby - brugerinddragelse

Sagsfremstilling

I arbejdet med idrætsbyen har der gennem hele forløbet været en bred 

inddragelse af de kommende brugere af idrætsbyen. Desuden planlægges 

afholdelse af et åbent borgermøde, hvor alle har mulighed for at komme med 

ideer til både permanente og midlertidige faciliteter for de ikke-organiserede 

brugere. Det anbefales, at borgermødet afholdes, når det præcise omfang af fase 1 

er afklaret. Dvs. efter den 31. maj 2017, hvor Byrådet træffer beslutning om hvilke 

konkrete elementer, der skal anlægges som led i fase i.

Nedenfor opsummeres den omfattende brugerinddragelsesproces, der har været 

for at inddrage og informere brugere og borgere ifm. udformning af idrætsbyen.

Startskuddet på inddragelse af brugerne i arbejdet med idrætsbyen var den 4. 

november 2015, hvor omkring 60 foreningsrepræsentanter deltog i den første 

indledende dialog om den kommende idrætsby. I den efterfølgende periode har 

idrætsforeningerne været involveret i en lang række aktiviteter, hvor de har givet 

input til udformning af såvel helhedsplan som konkrete anlæg i fase i. Flerudover 

har Idrætsrådet været inddraget tæt i processen via månedlige statusmøder.

Flelhedsplan



Side 7

Første brugerworkshop om idrætsbyens helhedsplan 

36 foreningsrepræsentanter (20 foreninger) deltog 

Kortlægning af alle foreningernes behov for faciliteter i ny 

idrætsby

22 foreninger indsendte deres behov og ønsker (til planlægning 

af miniworkshops)

Miniworkshops om hhv. fysisk træning, sociale rammer, haller og 

sale

34 foreningsrepræsentanter (13 foreninger) deltog 

Anden brugerworkshop om idrætsbyens helhedsplan 

42 foreningsrepræsentanter (18 foreninger) deltog 

Inspirationstur til Gladsaxe, Lyngby og Gentofte idrætsanlæg 

17 foreningsrepræsentanter (9 foreninger) deltog 

Informationsmøde om idrætsbyen for naboer og borgere i 

området

Omkring 60 borgere deltog på mødet

Tredje brugerworkshop om idrætsbyens helhedsplan

26 foreningsrepræsentanter (18 foreninger) deltog

Informationskampagne om idrætsbyen

Posters centrale steder i de fire byer samt facebookopslag

Statusmøde vedr. i dræts byarbejd et for alle foreninger

16 foreningsrepræsentanter (12 foreninger) deltog

Jan. 2016 

Feb. 2016

Mar. 2016

Mar. 2016 

April 2016 

Maj 2016

Maj 2016

Jul.-aug.

2016

Nov. 2016

Svømmehal

Møde for svømmeklubber og Frederikssund triathlonklub 

Første indledende dialog vedr. ønsker til ny svømmehal 

Inspirationstur til Helsingør Svømmehal og Filborna Arena i 

Helsingborg

13 repræsentanter fra svømmeklubberne og triathlonklubben 

deltog

Første møde om forslag til scenarie for ny svømmehal 

8 repræsentanter fra organiserede brugere af svømmehallerne 

deltog

Dec. 2015 

Mar. 2016

Jun. 2016
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Andet møde vedr. endeligt scenarie for ny svømmehal 

8 repræsentanter fra organiserede brugere af svømmehallerne 

deltog

Spørgeundersøgelse blandt borgere vedr. ønsker til ny 

svømmehal

Foregik i svømmehallerne samt i indkøbscentre -  lidt over io o  

borgere deltog

Aug. 2016 

Aug. 2016

Byggeprogram for svømmehal og boldlokaler

To møder med udvalgte svømmeklubrepræsentanter om Sep.-Okt.

byggeprogram

To repræsentanter deltog på begge møder

2016

To møder med udvalgte boldklubrepræsentanter om 

byggeprogram

Flenholdsvis tre og 8 repræsentanter deltog

Okt. 2016

Skriftlige input fra ovenstående repræsentanter vedr. Okt.-nov.

byggeprogram 2016

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

2 Idrætsby - arkæologiske udgravninger

Sagsfremstilling
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Roskilde Museum har nu afsluttet de arkæologiske prøveudgravninger. Der er 

fundet mange spor af omfattende forhistorisk bebyggelse:

1. I den nordlige del af området er der fundet spor efter landsbyen Tollerup, som 

forsvandt i i6oo-tallet, men som har rødder helt tilbage til vikingetiden.

2. I et mindre område i det nordvestlige hjørne er der fundet en række 

kogegrubebælter fra yngre bronzealder.

3. På et stort område midt på grunden er fundet en meget stor mængde 

stolpehuller fra to- og treskibede huse, gruber og skelgrøfter, der kan dateres 

tilbage til hhv. bondestenalder, bronzealder og jernalder.

Set ud fra et arkæologisk perspektiv er det spændende fund, der vidner om et 

sted, der har rummet stor aktivitet tilbage fra bondestenalderen og frem til i6oo- 

tallet. Det giver en mulighed for at vise og fortælle borgerne om de liv, der blev 

levet i lokalområdet for flere tusinde år siden. Roskilde Museum vil gerne 

samarbejde om at formidle og fremvise de arkæologiske fund til presse og 

lokalsamfund. Det kunne være fremvisninger for skoleelever som led i et 

undervisningsforløb eller guidede ture for interesserede borgere.

De mange fund betyder også, at der skal foretages ordinære udgravninger på 

området. Roskilde Museum har udpeget hvilke felter, der skal udgraves yderligere. 

Det drejer sig om to mindre felter jf. punkt i og 2 samt et større felt jf. punkt 3.

Ud fra dette grundlag er det estimeret, hvor stor en del af dette 

udgravningsområde, der er nødvendigt at udgrave inden byggeri af idrætsbyens 

fase 1.1 bilag i fremgår tegning over udgravningsfelterne.

Budget
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Roskilde Museum har udarbejdet et estimeret budget for de felter, der skal 

udgraves før fase i af idrætsbyen kan bygges:

• Udgravningsfelt 1.a (12.000 m2): 2,6 mio. ex moms.

• Udgravningsfelt 1 .b (81.000 m2): 6,6 mio. ex moms.

Budgetterne skal godkendes af Kulturstyrelsen og må ikke overskrides. Hvis 

budgetterne overskrides, er det Kulturstyrelsen, der skal betale for de ekstra 

udgifter.

Tidsplan

Udgravning af felt l.a vil kunne gennemføres inden sommeren 2017. Udgravning af 

felt l.b vil kunne gennemføres inden udgangen af 2017. Udgravningerne vil derfor 

ikke forskyde tidsplanen for byggeriet af idrætsbyens fase i. Roskilde Museum 

vurderer på baggrund af prøveudgravningerne, at der ikke vil dukke 

ekstraordinære fund op, som kan forhindre eller forsinke byggeriet.

Økonomi

Der er i 2017 afsat 34,8 mio. ler. til etablering af et samlet idrætsområde, heraf kan 

anvendes 9,2 mio. ler. til udgravningerne.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Det tages til efterretning, at der udføres arkæologiske udgravninger som vist på tegning 2 i det 

vedlagte kortbilag.

2. Der afgives en anlægsbevilling på 9,2 mio. kr., til gennemførelse af udgravningerne, finansieret 

af det afsatte rådighedsbeløb i 2017.
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Beslutning

Anbefales.

• Kortbilag - arkæologiske udgravninger i idrætsbyen 

8 Kulturhuse i Frederikssund Kommune

Lovgrundlag

Budgetaftale for 2017.

Sagsfremstilling

Ved Byrådets vedtagelse af budget for 2017 indgår følgende beslutning:

Kulturhusene og kulturinstitutioner:

Forligspartierne er enige om, at alle kommunale lokaler som udgangspunkt stilles 

vederlagsfrit til rådighed for de frivillige foreninger.

Det ønskes, at administrationen fremlægger en samlet plan for organisering og 

drift af kulturhusene og evt. snitflader til bibliotekernes aktivitetstilbud.

Der forudsættes en øget effektivisering på driften af kommunens kulturhuse 

svarende til ca. 0,5 mio. ler. fra 2018. De midler skal bruges til at skabe endnu mere 

kultur for byens borgere.

Det forudsættes, at Fritidsudvalget i første halvår 2017 har besluttet en plan, der 

frigiver ressourcer til nye kulturaktiviteter i kommunen.

Som udgangspunkt for en samlet plan for organisering og drift af kulturhuse, er 

der behov for en definition af, hvad der i Frederikssund Kommune er at betragte 

som kulturhuse, og hvad der skal betragtes som foreningshuse.
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Administrationen har i vedlagte bilag udarbejdet en oversigt over både kultur- og 

foreningshuse samt deres tilknyttede budgetter.

Administrationen anbefaler, at kulturhuse defineres som kommunale bygninger, 

hvor de primære aktiviteter er af kulturel karakter.

Administrationen anbefaler, at Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden 

defineres som kulturhuse og dermed indgå i den samlede plan for organisering og 

drift af kulturhusene, som Byrådet har vedtaget.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 30. november 2016:

Fritidsudvalget udsatte den 2. november dette punkt, idet udvalget ønsker belyst 

konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, herunder adresse samt hvilke 

aktiviteter, der foregår.

Administrationen har udarbejdet fire bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 1 er en oversigt over kultur- og foreningshuse samt lokaler -  med adresse, formål, 

styringsform m.m.

• Bilag 2 -  brugere i kultur- og foreningshusene, som er udarbejdet i juni 2015.

Bilaget skønnes fortsat at give et godt billede af de aktiviteter, som foregår i 

husene. Bilaget mangler oplysninger om Valhal og Kulturhuset Pyramiden -  disse 

findes i bilag 4.

Bemærk: Foreningshuset Østersvej 4 er pr. i. oktober 2016 blevet udlejet til 

Vejdirektoratet. De foreninger, som tidligere har brugt huset, er blevet anvist 

lokaler andre steder, herunder i Langes Magasin.

• Bilag 3 - brugere i Rejsestalden, udarbejdet i juni 2015.

• Bilag 4 - brugere i Valhal og Pyramiden, udarbejdet i november 2016.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 4. januar 2017:

Fritidsudvalget udsatte den 30. november dette punkt.
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Administrationen har udarbejdet bilag som er vedhæftet:

• Bilag 5 - er en oversigt over kultur- og foreningshusenes økonomi fordelt på forbrugsområder.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Indstilling 4. januar 2017, plet. 7:

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter sagen og beslutter hvilke huse, der skal defineres som kulturhuse, som således 

fremadrettet indgår i den samlede plan for organisering og drift af kulturhusene.

Indstilling 30. november 2016, plet. 140:

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Udvalget drøfter sagen og beslutter hvilke huse, der skal defineres som 

kulturhuse, som således fremadrettet indgår i den samlede plan for organisering 

og drift af kulturhusene.

Indstilling 2. november 2016, plet. 140:

Konst. Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden defineres som kulturhuse.

Historik

Fritidsudvalget, 30. november 2016, plet. 153:
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Udsat.

Fritidsudvalget, 2. november 2016, plet. 140:

Udsat, idet udvalget ønsker belyst konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, 

herunder adresse, samt hvilke aktiviteter der forgår.

Beslutning

Udsat. Udvalget ønsker, at administrationen udarbejder et notat, der beskriver 

vederlagsfrihed, og et notat det beskriver økonomi for huse med kulturelle 

aktiviteter.

• Bilag 1 - Kulturhuse - foreninoshuse - lokaler

• Bilag 2 - Brugere af kulturhuse pr. g. juni 201c;

• Bilag 2 - Bruoeroplysninoer Rejsestalden a

• Bilag a - brugere af Valhal oo Pyramiden

• Kultur- oo foreninoshuse

• Bilag c; - Økonomisk oversigt - driftsudgifter til husene 

a Talentklub koncept

Lovgrundlag

Frederikssund Kommunes Fritidspolitik 2016 - 2019 og Kommissorium for 

Idrættens Talentråd.

Sagsfremstilling

Fritidsudvalget vedtog den 4. maj 2016 kommissoriet for det videre arbejde med 

talentudvikling i hhv. Idrættens Talentråd og Talentrådet for Kultur og Fritid. På 

baggrund af det vedtaget kommissorium har de to talentråd arbejdet med at
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udforme et støttekoncept for hvert område. Talentklubkonceptet, som Idrættens 

Talentråd hermed fremlægger til politisk vedtagelse, arbejder med en stram 

deadline for at kunne realisere og markedsføre talentklassen på Frederikssund 

Gymnasium inden optagelsesfristen til gymnasiet lukker den i. marts. Talentrådet 

for Kultur og Fritid fremlægger deres udkast til et støttekoncept i februar.

Idrættens Talentråd har udarbejdet et oplæg til et støttekoncept for 

talentudvikling i Frederikssund Kommune.

Udarbejdelsen af støttekonceptet er sket på baggrund af Frederikssund 

Kommunes Fritidspolitik og kommissoriet for Idrættens Talentråd.

Kommissoriet for Idrættens Talentråd samt Frederikssund Kommunes definition 

aftalet og elite er vedlagt som bilag.

Talentklubkoncept - Flvorfor

I foråret 2016 afholdtes to workshops for foreninger. Ved første workshop 

præsenterede Kristoffer Flenriksen, som er sportspsykolog i Team Danmark, sin 

forskning i talentudviklingsmiljøer og, hvad der skaber et godt miljø. Følgende 

definition er centrale for den fælles forståelse af talentudvikling i Frederikssund 

Kommune - "Talentudvikling er aktivitetens og talentudviklingsmiljøets 

systematiske arbejde for at udvikle talenternes personlige, sociale og faglige 

færdigheder til det niveau, der kræves på internationalt seniorniveau eller højeste 

nationale seniorniveau."

Ved anden workshop præsenterede Flenning Flansen, som er konsulent i 

SportFlouse, sine erfaring med, hvordan man får mest talentudvikling for pengene, 

samt hvordan en kommune bedst kan understøtte talentudviklingsarbejdet i 

foreningerne. Med udgangspunkt i definitionen på talentudvikling som en ramme 

et støttekoncept, definerede foreningerne hvilke indsatsområder der havde størst 

betydning for at udvikle talentudviklingsmiljøet.
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Udbyttet fra disse workshops blev politisk vedtaget den 4. maj 2016 og er 

kommissoriet som Idrættens Talentråd arbejder ud fra. Idrættens Talentråd har i 

sine drøftelser og overvejelser haft fokus på, hvordan Frederikssund Kommune 

kan udvikle et støtte koncept, der sigter efter at understøtte et langsigtet arbejde 

med talentudviklingsmiljøet. Det mener Idrættens Talentråd man bedst gør ved at 

skabe et støttekoncept, der målrettet støtter klubber, som vil arbejde med 

talentudviklingsmiljøet og ikke kun det enkelte talent.

Krav for at være Talentklub

Som Talentklub forventes det, at klubben aktivt deltager i et individuelt tilrettelagt 

klubudviklingsforløb, der fokusér på at hjælpe klubben med at skabe en 

organisation omkring talenterne, der understøtter klubbens proces- og 

resultatmål. Atleter fra talentklubberne der går på Frederikssund Gymnasium i 

Talentklassen forventes at deltage i den planlagte fysiske træning, der bliver 

skemalagt på gymnasiet.

Flvad er en Talentklub?

En talentklub arbejder målrettet ud fra definitionen om, at talentudvikling er 

talentudviklingsmiljøets systematiske arbejde for at udvikle talenternes 

personlige, sociale og faglige færdigheder til det niveau, der kræves på 

internationalt seniorniveau eller højeste nationale seniorniveau.

Flvordan bliver man Talentklub?

Der laves en ansøgningsproces via Frederikssund Kommunes hjemmeside, som 

alle idrætsforeninger kan søge. Ansøgning om at blive Talentklub behandles af 

Idrættens Talentråd på rådets næstekommende møde.
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Talentklubkonceptet - Indsatsområder

Idrættens Talentråd har peget på at et støttekoncept for klubber, der arbejder 

med talentudvikling skal indeholde disse konkrete indsatsområder.

• Uddannelse - en talentklasse på Frederikssund Gymnasium med inkorporeret fysisk træning to 

morgener om ugen. Den fysiske træning skal ledes af fysiske trænere med en høj faglighed og 

erfaring indenfor eliteidræt.

• Uddannelse - mulighed for at søge idrættens talentråd om tilskud til træner uddannelser.

• Klubudviklingsforløb - klubber der optages som Talentklubber skal gennemgå et klubudviklingsforløb 

der fokusér specifikt på at arbejde strategisk og systematisk i klubben med at udvikle 

talentudviklingsmiljøet.

• Forum - Talentklubber inviteres ind i et forum for vidensdeling og erfaringsudveksling på tværs af 

idrætter. Der laves workshops hvor relevante faglige kompetencer giver inspiration til hvordan man 

kan arbejde med talentudvikling.

• Lokalefordeling - Træningstid er et vigtigt parameter for at kunne lave talentudvikling. Derfor 

anbefaler Idrættens Talentråd, at der i de nye lokalefordelingsregler allokeres en procentdel af tiden 

til rådighed for talent- og elitetræning. De nye lokalefordelingsregler skal politisk vedtages i foråret 

2017, med ikrafttrædelse for sæsonfordelingen 2018/2019. Derfor indstiller Idrættens Talentråd at 

der i den kommende sæsonfordeling for 2017/2018 allokeres 15 timer af den samlede tid til rådighed 

til foreninger, der er med i Talentklubkonceptet. I hvilke faciliteter det er relevant at allokere tid til 

talenttræning afklares, når talentklubberne er fundet. Talentrådet laver indstilling til 

Folkeoplysningsudvalget om hvilke faciliteter talenttiden skal prioriteres i.

I de tilfælde at der er talenter udenfor en Talentklub, kan de fortsat ansøge om 

optagelse i Frederikssund Gymnasiums Talentklasse.

I forhold til indsatsområdet på uddannelsestilbud for talenter, er administrationen 

i dialog med Campus i Frederikssund angående mulighederne for samarbejde med 

de øvrige uddannelser.

Idrættens Talentråd ønsker at afsøge potentialet og behovet for at skabe et 

samarbejde omkring udskolingen for talenter i Talentklubkonceptet. Dette bør 

afklares, når talentklubberne er fundet.
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Efter Fritidsudvalgets godkendelse af Talentklubkonceptet vil administrationen 

udarbejde materiale, der præsenterer konceptet overfor kommunens 

idrætsforeninger, dette vil blive tilgængeligt på kommunens hjemmeside.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Talentklubkonceptet godkendes.

2. Fritidsudvalget beder Folkeoplysningsudvalget om at afsætte 15 timers ugentlig tid i sæsonen 

2017/18 til talenttræning for foreninger, der deltager i Talentklubkonceptet.

Beslutning

1. Godkendt.

2. Fritidsudvalget beder Folkeoplysningsudvalget om at afsætte op til 15 timers 

ugentlig tid i sæsonen 2017/18 til talenttræning for foreninger, der deltager i 

Talentklubkonceptet på baggrund af indstilling fra Talentrådet. Dette indskrives i 

de kommende lokalefordelingsregler gældende fra sæsonen 18/19.

• Kommissorium for Idrættens Talentråd i Frederikssund Kommune

• Talent og elite i Frederikssund Kommune

lo Renovering af Slangerup Svømmehal 

Lovgrundlag

Bekendtgørelse 918 for svømmebadsanlæg og disses vandkvalitet.
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Sagsfremstilling

I forbindelse med overholdelse af krav i henhold til bekendtgørelse 918 for 

svømmebadsanlæg og disses vandkvalitet skal Slangerup Svømmehal renoveres i 

2017.

Byrådet har i budget 2017 afsat 7.290 mio. ler. til denne renovering.

COWI har, for Frederikssund Kommune, gennemført en besigtigelse af 

tagkonstruktion, betonkonstruktioner i bassiner samt kældervægge i Slangerup 

Svømmehal og på baggrund af det udarbejdet et notat, der beskriver tre mulige 

scenarier for den forestående renovering.

Den overordnede konklusion er, at tagkonstruktionen er intakt og ikke har nedsat 

bæreevne. Der er dog nogle kondensproblemer, som bør undersøges nærmere 

samt nogle lampeophæng, der bør udskiftes.

I forbindelse med besigtigelsen af tagkonstruktionen blev der udtaget 2 prøver, 

som er analyseret for evt. skimmelsvamp. Disse analyser viser ikke tegn på 

problemer med skimmel i konstruktionen.

Betonkonstruktionerne i bassiner kan ikke undersøges, mens der er vand i 

bassinerne, men ud fra de tilgængelige tegninger og en tidligere rapport fra 

Teknologisk Institut kan det konkluderes, at bassinvægge og bund er af tvivlsom 

kvalitet.

Kældervægge vurderes at være i en stand der muliggør genanvendelse efter en 

nødvendig renovering af overflader.

Scenarie 1

Hvis bassinet efter tømning udviser, at de eksisterende betonvægge og 

betonbund ikke har tegn på svigt, og derfor kan disse bibeholdes med den 

eksisterende klinkebeklædning.
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Udførslen af renoveringen forventes at kunne gennemføres i perioden fra juni og 

til november. Dette tidspunkt vil skabe færrest mulige gener for 

foreningsbrugerne af Slangerup Svømmehal.

Vandbehandling

For opnåelse af den nødvendige omsætningstid for cirkulerende vandstrøm i 25 

meter bassin skal der etableres nyt / supplerende indløbssystem samt større 

kapacitet på overløbsrender og rørsystem.

Alle beløb er overslag vurderet af rådgiver.

Anlægsøkonomi vandbehandling:

Nyt vandbehandlingsanlæg 25 meter bassin 2.100.000,- 

Nyt vandbehandlingsanlæg lille bassin 1.600.000,- 

Etablering af nye overløbsrender** 1.700.000,- 

Uforudsigelige udgifter i.000.000,- 

Tilkøb af specialistviden samt honorarydelse 1.500.000,- 

Bygherrens uforudsigelige udgifter 300.000,-

Etablering af nyt vandbehandlingssystem har positive effekter på den årlige drift. 

Og Energiinvesteringsmidlerne vil derfor kunne medfinansiere projektet med en 

tilbagebetalingsperiode på ti år.
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Besparelse på vandbehandling - el * -500.000,- 

Besparelse på vandbehandling -  vand* -500.000,-

Anlægssum forvandbehandling 7.200.000,-

Ventilation

Eksisterende ventilationsanlæg til svømmehallen og til omklædning er begge af 

ældre dato og placeret i tagrum over omklædning. Der er god plads i tagrummet 

til etablering af nye anlæg med bedre virkningsgrad og dermed lavere 

energiforbrug.

Anlægget til svømmehallen er opbygget med 3 aksialventilatorer i samme kabinet 

og med en glasrørsveksler for varmegenvinding.

Systemet vurderes at have meget store interne tryktab med forøget elforbrug til 

følge. Ligeledes vurderes virkningsgraden af varmegenvindingen at være lav i 

forhold til en ny veksler.

I forbindelse med etablering af nyt vandbehandlingsanlæg med videre vil 

byggeafdeling fortage udskiftning af ventilationssystemerne i svømmehallen og 

omklædningsrummene.

Økonomien til udskiftning af anlæggene vil blive afholdt af 

energiinvesteringsmidlerne med en tilbagebetalingsperiode på ti år.

Anlægsøkonomi ventilation:
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Etablering af nye ventilationssystem 2.000.000,- 

Besparelse på ventilation og el * -1.500.000,- 

Besparelse på ventilation og varme* -500.000,-

Anlægssum for ventilation o,-

Anlægssum i alt 7.200.000,-

besparelserne er beregnet i et ti-årigt perspektiv, se oversigt nedenfor.

Årlig besparelse, ler.

Tilskud ved 10 års 

TBT, kr.

Vandbehandling, el 50.000 500.000

Vandbehandling, vand 50.000 500.000

Ventilation, el 150.000 1.500.000

Ventilation, varme 50.000 500.000

Total 300.000 3.000.000

** Etablering af overløbsrender vurderes til at kunne gennemføres for 1.700.000 

mio. ler. i scenarie i.
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Det er dette beløb, der ændre sig, hvis tilstanden af de eksisterende betonvægge 

og -bund er dårligere, og renoveringen af Slangerup Svømmehal dermed skal 

gennemføres på anden vis. Her peger COWI på to andre løsningsscenarier.

Scenarie 2

Hvis det efter tømning af bassin viser sig, at de eksisterende betonvægge viser 

tegn på svigt i et omfang, som gør de ikke kan genanvendes med den 

eksisterende klinkebeklædning, men dog kan anvendes som "forskalling" for ny 

indvendig bassinvæg. Betonbund udviser ikke tegn på svigt og kan bibeholdes 

med den eksisterende klinkebeklædning.

Der kan så støbes nye bassinvægge med de eksisterende som "forskalling" og nye 

bassinvægge beklædes med nye klinker. Der opbygges ny højtliggende 

overløbsrende med et samlet udløb og ny rørføring til teknikkælder.

Dette scenarie vil have et budget for håndværkerudgifter på ca. ler. 2.000.000 -  

2.500.000 ekskl. moms.

Scenariet vil betyde, at der mistes brede og længde (ca. 40 cm) i bassinet. 

Alternativt kan der anvendes en stålindsats frem for nye betonvægge. Ved denne 

løsning kan bassinet etableres med fulde 25 m længde, men stadig med tab af 

bredde. Denne løsning vil svare til etablering af et helt nyt bassin med en leve tid 

på +25 år.

Dette scenarie vurderes at tage 2-3 måneder mere at gennemføre end scenarie i.

Scenarie 3

Hvis det efter tømning af bassin viser sig, at hele betonkonstruktionen har 

omfattende tegn på svigt, vil det medføre behov for total nedbrydning af 

bassinkonstruktioner og genopbygning af ny bund med nyt indløbssystem samt 

nye bassinvægge med højtliggende overløbsrende og ny rørføring til 

teknikkælder.
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Alle nye overflader beklædes med klinker, og det samlede resultat vil være at 

betragte som et helt nyt bassin.

Dette scenarie vil have et budget for håndværkerudgifter på ca. ler. 5.000.000 -  

6.000.000 ekskl. moms.

I forhold til tidsplanen for scenarie 1 skal udførelsesperioden tillægges 4-6 

måneder, dels til ekstra projektering af helt nyt bassin og gravearbejde og dels til 

opstøbning af nyt bassin.

Viser det sig ikke muligt at gennemføre scenarie 1 fremlægger administrationen 

sagen på ny til behandling i byrådet.

Brugerinddragelse

Slangerup Svømmeklub og Slangerup Familiesvøm har været løbende informeret 

om planerne med renovering af Slangerup Svømmehal. I dialog med de to 

foreninger er det blevet drøftet, hvordan Frederikssund Kommune kan 

understøtte foreningernes aktiviteter bedst muligt, hvis scenarie 1 ikke kan 

gennemføres som planlagt.

Foreningernes elitetræningsaktiviteter opstarter efter sommerferien primo 

august 2017. Foreningerne ønsker, at der findes erstatningstid til disse hold, enten 

ved at allokere offentligt svømmetid fra Frederikssund Svømmehal eller ved at leje 

sig ind i nærliggende svømmebassiner som evt. Metalskolen i Jørlunde eller 

Ballerup Svømmehal. Det vil også være muligt at afsætte tid til træning for 

svømmeklubberne fra Slangerup ved at reducere i Frederikssund Svømmeklubs 

tider i Frederikssund Svømmehal. De afståede tider kan så allokeres til klubberne 

fra Slangerup. Frederikssund Svømmeklub og Frederikssund Triathlon Klub 

inddrages i den videre proces, da de vil blive berørt af flytningen af aktiviteter fra 

Slangerup Svømmehal til blandt andet Frederikssund Svømmehal.
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Foreningerne i Slangerup Svømmehal kan vente med at starte deres resterende 

svømmeundervisningshold til den i. oktober og stadig afvikle sæsonsaktiviteter, 

ved at skubbe sæsonen en måned længere i foråret. Efter den i. oktober 2017 skal 

foreningerne igangsætte deres aktiviteter. Enten i en renoveret Slangerup 

Svømmehal eller i alternative bassiner. Hvis ikke er konsekvensen, at foreningerne 

mister medlemmer til svømmeklubber i nabokommunerne. De forventer, det 

samme vil ske med deres erfarne instruktører, som de ikke kan tilbyde noget 

arbejde i den tid, hvor renoveringen står på.

Kultur og Fritid anbefaler, at der i samarbejde med svømmeklubberne udarbejdes 

et løsningforslag til, hvordan man kan løse udfordringerne for brugerne ved 

scenarie 2 og scenarie 3. Udgangspunktet for drøftelserne med svømmeklubberne 

er at alle de berørte foreninger stilles lige i forhold til de lokaler, der er til rådighed 

i Frederikssund Kommune. Kultur og Fritid anbefaler, at arbejdsgruppen har 

bemyndigelse til at inddrage dele af den offentlige svømmetid i det samlede 

løsningsforslag. Når et fælles løsningsforslag er udarbejdet, fremlægges dette til 

godkendelse i Fritidsudvalget.

Økonomi

Der er i anlægsbudgettet for 2017 afsat 7,290 mio. ler. til renovering af Slangerup 

svømmehal.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Der afgives anlægsbevilling på 7,290 mio. kr. til renovering af Slangerup Sømmehal, finansieret 

af det afsatte rådighedsbeløb i 2017 til projektet. Hvis scenarie 1 ikke kan gennemføres 

fremlægges sagen på ny til politisk behandling.
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2. Administrationen bemyndiges til at inddrage dele af den offentlige åbningstid i Frederikssund 

Svømmehal i dialogen med svømmeklubberne, for at udarbejde løsningsforslag for deres 

aktivitetsafvikling i den periode renoveringen vil finde sted. Et fælles løsningsforslag fremlægges 

efterfølgende til godkendelse i Fritidsudvalget.

Beslutning

1. Anbefales. Fornyet tidsplan vil fremgå ved behandling i Økonomiudvalget og 

Byrådet.

2. Anbefales. Dog skal løsningsforslaget fremlægges efterfølgende til godkendelse 

i både Fritidsudvalget og Folkeoplysningsudvalget.

IL Udmøntning af integrationsstrategien

Lovgrundlag

Frederikssund Kommunes Integrationsstrategi.

Sagsfremstilling

Byrådet vedtog i juni 2016 en integrationsstrategi. Målet med denne er at skabe 

de bedst mulige vilkår, der kan skaber veje til en vellykket integration.

Strategien er inddelt i temaerne. Et af temaerne er målrettet fritid, kultur og 

frivillighed. Fler er målene at:

1. Flygtningene skal indgå i fritids-, idræts- og kulturlivet på lige fod med øvrige borgere i 

Frederikssund Kommune.

2. Andelen af flygtninge i fritids-, idræts- og kulturlivet skal øges hvert år.

3. Lokalsamfundene og de frivillige er centrale for integrationen.

4. Flygtningene skal motiveres til at indgå i det frivillige arbejde i lokalsamfundet og i fritids-, 

idræts- og kulturlivet, samt i kommunale tilbud.
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Integrationsstrategien give konkrete anvisninger på områder der skal prioriteres, 

og initiativer der skal iværksættes. På området fritid, kultur og frivillighed er et af 

de beskrevne indsatsområder, at børn skal tilbydes et fritidspas med betalt 

kontingent, og tilskud til dækning af udgifter til f.eks. indkøb af udstyr til sport. 

Administrationen har med inspiration fra erfaringerne i andre kommuner og 

Frederikssund Kommunes egne erfaringer, set på, hvordan et fritidspas til 

flygtningebørn kan rammesættes og finansieres:

Fritidspas

Integrationsstrategien nævner ikke en specifik aldersgruppe. I Frederikssund 

Kommune har Folkeoplysningsudvalget opereret med en aldersgrænse op til 25 år. 

Denne grænse er hentet fra Folkeoplysningsloven, hvor kommunerne skal give 

medlemstilskud til børn og unge under 25 år, der er medlem af en godkendt 

frivillig folkeoplysende forening. Administrationen har derfor valgt at se på 

udgiftsniveauet, hvis et fritidspas skal tilbydes alle flygtningebørn/unge i alderen o 

- 24 år.

Folkeoplysningsudvalget har i 2016 prioriteret, at initiativpuljen på 100.000 ler. 

skulle målrettes støtte til flygtningebørn og -unges medlemskab afen forening. 

Ultimo november er der bevilliget tilskud på 73.500 ler. til foreninger med 

flygtninge under 25 år. Der er bevilliget penge til kontingent og til udstyr (se 

vedhæftede bilag for uddybning). Det er et spinkel og usikker erfaringsgrundlag 

for en præcis beregning af behov og udgift, da der er flere faktorer i spil. 

Eksempelvis er 14.000 ler. bevilliget til 14 børns deltagelse i en uges sommer camp 

i Slangerup Svømmeklub. En kortvarig indsat, men efterfølgende er børnene 

blevet tilbudt en sæsons svømmeundervisning af svømmeklubben. Frederikssund 

svømmeklub har også mødt massiv interesser. Fler er 52 børn tilknyttet. Den 

økonomiske støtte til dette kommer fra Dansk Flygtninge Fljælp. Der er flere 

foreninger der har fået økonomisk støtte forskellige steder fra, til medlemskab for 

flygtninge. Et andet element i erfaringerne fra 2016 i forhold til et fremadrettet 

budget, er at de foreninger der har fået støtte fra initiativpuljen, har fået det med 

anvisning om, at udstyr der egner sig til genbrug, skal forblive i foreningen, så det
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eventuelt kan komme andre nye medlemmer til gavn. Med andre ord, der er i 

nogle tilfælde tale om en engangsinvestering på udstyr, eksempelvis indkøb af 

rygsække og soveposer til spejderne.

Integrationsstrategien peger også på, at de frivillige ledere skal 

kompetenceudvikles til at favne opgaven med integration af flygtninge, og at der 

skal skabes brobygning mellem flygtninge og foreninger gennem (frivillige) 

fritidsguider.

Folkeoplysningsudvalget har forsøgt at afholde en temadag om arbejdet med 

flygtninge for foreningerne, men måtte aflyse på grund af manglede tilslutning.

Da det efterfølgende ikke er lykkedes at få skab det rette tilbud til 

kompetenceudvikling af de frivillige ledere, har Folkeoplysningsudvalget i efteråret 

2016 besluttet, at de afsatte midler til formålet (30.000 ler.) skulle anvendes til i 

årets sidste måneder at aflønne nogle studentermedhjælper som fritidsguider. 

Fritidsguidernes opgave er, foruden at være praktiske brobyggere mellem 

foreningerne og flygtninge at indsamle viden og erfaringer om, hvilke behov og 

udfordringer foreningerne og flygtningefamilierne har i mødet med hinanden. 

Erfaringer vil blive samlet, så de kan indgår i det videre arbejde i 2017 med 

kompetenceudvikling af frivillige ledere, funktionen som fritidsguide og i arbejdet 

med fritidspas.

Rammesætningen af fritidspas

Kultur og Fritid anbefaler følgende rammesætning: Fritidspas kan udstedes til alle 

flygtningebørn/unge som ikke i forvejen deltager i et af kommunens fritidstilbud 

(SFO'er tæller ikke som en fritidsaktivitet). Som udgangspunkt kan der udstedes 

fritidspas en gang pr. barn/ung indenfor integrationsperioden, dog med mulighed 

for at søge om dækning af kontingent for endnu en sæson. Integrationsperioden 

kan variere på baggrund afen årlig individuel vurdering (i henhold til
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Integrationsloven). Integrationsperioden kan højst vareri 5 år. Fritidspasset 

dækker et medlemskab af en forening i én sæson, samt eventuelt dækning af 

udgifter til udstyr. Dog med en maksimal beløbsgrænse for udgifter på 2.000 ler.

Antal flygtninge og familiesammenførte

I perioden 2010 til og med 2016 har Frederikssund modtaget 400 nye flygtninge, 

hvoraf 97 er børn og unge mellem o - 24 år (30 børn er under 7 år). Hertil kommer 

et ukendt antal familiesammenførte. Prognoserne for det forventede antal 

flygtninge (inkl. familiesammenførte) i Frederikssund Kommune for de kommende 

år, ser således ud for aldersgruppen 0 - 2 4  år:

• år 2017 - 71 børn og unge (heraf er 19 under 7 år)

• år 2018 - 56 børn og unge (heraf er 11 under 7 år)

• år 2019 - 34 børn og unge (heraf er 5 under 7 år)

Det er ikke muligt at anslå præcist hvor mange, der vil ansøge om et fritidspas.

Der vil være udsving i forhold til prognoser og det reelle antal flygtninge og 

familiesammenførte, der vil komme til Frederikssund. Administrationen formoder, 

at der det første år vil være både nytilkomne, samt børn og unge der allerede er 

bosat i kommunen, der vil være potentielle brugere af fritidspasset. Aldersgruppen 

o - 7 år vil sandsynligvis have en lavere andel af brugere. Administrationen 

vurderer, at et skøn på ca. 100 børn og unge som brugere i 2017 vil være realistisk. 

Dette vil medføre et budget for fritidspasset på 200.000 ler.

Finansiering

Administrationen peger på tre mulige scenarier til finansiering af fritidspas:

a. Fritidsudvalget overdrager opgaven til Folkeoplysningsudvalget, der selv
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beskriver opgaven og afsætter midler indenfor egen ramme til løsning af opgaven.

b. Fritidsudvalget beskriver, hvordan opgaven skal løses, og at den økonomiske 

ramme på 200.000 ler. finansieres via Folkeoplysningsudvalgets budgetramme.

c. Fritidsudvalget beskriver, hvordan opgaven skal løses og afsætter en økonomisk 

ramme på 200.000 ler. indenfor den resterende del af Fritidsudvalgets 

budgetramme.

Fortsat sagsfremstilling til Fritidsudvalgets møde 4. januar 2017: 

Fritidsudvalget besluttede på udvalgets møde den 30. november 2016, at:

nedenstående forslag til beslutning sendes i høring i Folkeoplysningsudvalget 

(FOU) inden endelig beslutning på Fritidsudvalgets møde i januar.

1. Rammesætningen godkendes.

2. Fritidsudvalget beslutter, at der skal være en 50/50 fordeling af udgifterne mellem

folkeoplysningsudvalget og fritidsudvalget. Kontingent og medlemskab til fritidsaktiviteter 

finansieres indenfor rammen af folkeoplysningsudvalgets budget. Fra idrætsfacilitetspuljen 

afsættes en ramme på maksimalt 100.000 kr. til rekvisitter, materiel med mere, som der er 

brug for til aktivitetens gennemførelse. For at det bliver så smidigt som muligt for 

foreningerne, administreres ordningen af administrationen.

Fritidsudvalget ønsker, at der hvert kvartal udarbejdes en fælles status sag til 

Fritidsudvalget og Folkeoplysningsudvalget.

Folkeoplysningsudvalget har på sit møde den 7. december 2016 drøftet 

beslutningsforslaget fra Fritidsudvalget og udarbejdet et høringsvar. Dette er 

vedlagt som bilag.
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Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, da opgaven løses inden for Fritidsudvalgets 

nuværende bevilling.

Indstilling

Indstilling til Fritidsudvalgets møde 4. januar 2017:

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget beslutter den beskrevne rammesætning

2. Udvalget drøfter Folkeoplysningsudvalgets høringssvar og træffer beslutning om en 

finansieringsmodel til fritidspas for flygtningebørn.

Indstilling til Fritidsudvalgets møde 30. november 2016:

Konst. Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget beslutter den beskrevne rammesætning

2. Udvalget drøfter de tre finansieringsmuligheder og træffer beslutning om en 

finansieringsmodel til fritidspas til børn.



Side 32

Historik

Fritidsudvalgets møde 30. november 2016:

Fritidsudvalget beslutter, at nedenstående forslag til beslutning sendes i høring i 

Folkeoplysningsudvalget (FOU) inden endelig beslutning på fritidsudvalgets møde 

i januar.

1. Rammesætningen godkendes.

2. Fritidsudvalget beslutter, at der skal være en 50/50 fordeling af udgifterne mellem

folkeoplysningsudvalget og fritidsudvalget. Kontingent og medlemskab til fritidsaktiviteter 

finansieres indenfor rammen af folkeoplysningsudvalgets budget. Fra idrætsfacilitetspuljen 

afsættes en ramme på maksimalt 100.000 kr. til rekvisitter, materiel med mere, som der er 

brug for til aktivitetens gennemførelse. For at det bliver så smidigt som muligt for 

foreningerne, administreres ordningen af administrationen.

Fritidsudvalget ønsker, at der hvert kvartal udarbejdes en fælles status sag til 

Fritidsudvalget og Folkeoplysningsudvalget.

Beslutning

Udvalget fastholder beslutning fra 30. november med den tilføjelse, at hvert 

udvalg maksimalt kan bidrage med 100.000 kr., og at Folkeoplysningsudvalgets 

midler alene dækker kontingentudgifter.

• Frederikssund Kommunes integrationsstrategi juni 2016

• Initiativpulien 2016

• Høringssvar til Fritidsudvalget om inteorationsatepien 

12 Erstatningsbane til ORI-fodbold

Lovgrundlag
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Idrætsvisionen for Frederikssund Kommune.

Sagsfremstilling

Administrationen har igennem 2016 været i løbende dialog med ORI om 

mulighederne for erstatningsbaner i perioden indtil idrætsbyens boldbaner står 

klar til brug.

Et muligt tiltag, der har været drøftet i dialogen mellem administrationen og ORI, 

er mulighederne for at lægge rullegræs på den nuværende grusbane på Bjergvej. 

Det forventes at være en løsning, der kan gennemføres i foråret 2017, så banen vil 

være klar til brug efter sommerferien 2017. ORI forslår dette tiltag i deres 

henvendelse til Frederikssund Kommune den 21. december 2016. (vedlagt som 

bilag).

Administrationen vurderer, at ændringen af grusbelægning til græs på banen på 

Bjergvej vil være en velfungerende løsning i perioden frem til idrætsbyens fase 1 

forventes klar medio 2019.

I forbindelse med nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd, nedlægges også de to 

fodboldbaner, der er placeret på skolen. Disse bruges i dag af ORI.

I den kommende idrætsby er der planlagt etablering af en række fodboldbaner. De 

første af disse kommer i fase 1 og vil være erstatningsbaner for de baner ORI 

mister bl.a. ved nedlæggelsen af Ådalens Skole Syd.

Nedlæggelsen af fodboldbanerne på Ådalens Skole Syd er planlagt til sommeren 

2017.

Indtil erstatningsbanerne i idrætsbyen er etableret, kan der anvises tider på 

centerbanen på Ådalens Skole Nord, der i dag ikke bruges af fodboldklubber samt 

på bane 9 på Kalvøen, hvis nedlæggelsen af denne bane udsættes, til der er 

etableret erstatningsbaner i idrætsbyen.

Det er folkeoplysningsudvalget, der i Frederikssund Kommune har til opgave at 

gennemføre bane- og lokalefordeling.



Side 34

Disse forhold blev Fritidsudvalget orienteret om i sag nr. 110 den 7. september 

2016.

Administrationen ønsker bemyndigelse til at indhente tilbud på hvad dette forslag 

kan gennemføres for. De indhentede tilbud fremlægges efterfølgende for 

Fritidsudvalget, sammen med forslag til finansiering, så vidt etableringen er 

realiserbar.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Administrationen indhenter tilbud på etablering af græsbane på den nuværende grusbane på 

Bjergvej.

Beslutning

Godkendt.

Erstatningsbaner QRI-Fodbold


